
Till styrelsen i Stockholmshem 

 

Skrivelse om betydelsen av centrumanläggningar 

 

Stadens bostadsbolag fyller en viktig roll i utvecklingen av våra lokala centrum, inte minst i 

trygghetsarbetet som bedrivs så förtjänstfullt i flera stadsdelar i ytterstaden. Bolagen tar som 

stora fastighetsägare ett avsevärt ansvar för att trygga samordningen av fastighetsägare när det 

gäller arbetet med att skapa en positiv stads- och centrumutveckling. Dessa insatser 

underlättas när bolagen även äger det lokala centrumet, förutom ett större lägenhetsbestånd.  

 

Om fastighetsbeståndet minskar försämras samtidigt förutsättningarna för bolagen att vara 

drivande i trygghetsarbetet, då omfattningen av de bostadssociala insatserna måste relateras 

till bolagens bestånd och möjligheten att på sikt öka värdet i fastigheterna. Med 

ägardirektiven i 2019 års budget, utan tydliga uppdrag om utveckling av centrum i områden 

där bolagen är närvarande, ser vi också risker för en minskad närvaro i ytterstaden på grund 

av befarade ombildningar i elva stadsdelar och eventuella försäljningar av förortscentrum. 

 

För att få en bättre bild av läget i bolaget vill vi därför få en belysning av följande frågor: 

 

1. I vilka stadsdelar äger bolaget hela eller delar av centrumfastigheterna? 

2. Vilken påverkan har lokalintäkterna från centrumfastigheterna på bolagets samlade 

resultat? 

3. Vilken roll har bolaget i trygghetsarbetet i stadsdelar där bolaget även äger centrum? 

4. Vilka planer har bolaget för centrumutvecklingen? 
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